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Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 12 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Istungil ei osalenud volikogu liige Ly Kalmet
Kutsutud: Toomas Rähmonen, Termopilt OÜ vastutav spetsialist
                Janely Rohumägi, Termopilt OÜ insener-tehnik

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

PÄEVAKORD:
1. Antsla valla soojamajanduse arengukava aastateks 2016-2026 kinnitamine I lugemine

Ettekandjad: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist 
 Toomas Rähmonen, Termopilt OÜ vastutav spetsialist

         Janely Rohumägi, Termopilt OÜ insener-tehnik.
Kaasettekandja: Tiit Tõnts, alatise arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

Arengukava projekt on leitav veebilehelt:
https://www.dropbox.com/sh/0ikvs4bao1a20sp/AACcyHDxNI5XOwvpDXyWa08Ga?dl=0
Lõplik variant on nimetusega 369-AK-SM-03.PDF

2. Antsla valla Noortevolikogu põhimääruse kinnitamine
            Ettekandja: Tiina Vares, vallasekretär

3. Antsla Muusikakooli põhimääruse kinnitamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

Kaasettekandja: Kaire Uiboleht, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

4. Mittetulundusühingus "Eesti Andmesidevõrk" osalemine
             Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

5. Aktsiate soetamine  AS-ilt Võru Vesi ühtekuuluvusfondi projekti „Emajõe ja Võhandu  jõe 
valgala veemajandusprojekti Alamprojekt 3 - Võru alamprojekt Antsla linnas vee- ja 
kanalisatsioonitorustike rekonstrueerimise” projekti sihtfinantseerimise arvelt 

Ettekandjad: Merike Prätz, vallavanem
           Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

6. Vallavara võõrandamine otsustuskorras ja aktsiate omandamine
Ettekandjad:  Merike Prätz, vallavanem

                                 Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

https://www.dropbox.com/sh/0ikvs4bao1a20sp/AACcyHDxNI5XOwvpDXyWa08Ga?dl=0


7. Loa andmine riigihankes osalemiseks
Ettekandjad:  Merike Prätz, vallavanem

8.  AS Võru Vesi aktsonäride lepingu lõpetamisest teavitamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

9. Informatsioon sotsiaalvaldkonna tugiteenuste ja päevakeskuse projektist
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

10. Informatsioon reservfondi suunamisest
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

11. Muud küsimused.

1. Antsla valla soojamajanduse arengukava aastateks 2016-2026 kinnitamine I lugemine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Määruse eelnõu „Antsla valla soojamajanduse arengukava aastateks 2016-2026” on volikogus I 
lugemisel. 
Riigihange sai tehtud aprilli kuus, eesmärgiga koostada Antsla linna ja Vana-Antsla aleviku 
soojamajanduse arengusuunad ja perspektiivid. Hanke võitis Termopilt OÜ. 
Parandusettepanekuid soojamajanduse arengukava täiendamiseks on teinud arengu- ja 
planeerimiskomisjon ning vallavalitsus. 
Arengukava põhieesmärk on saada kaasaegne ja üldine pilt Antsla valla soojamajandamisest. 
Samuti on soojamajanduse arengukava aluseks edaspidiste investeeringute taotlemisel. 

Ettekandega esines Janely Rohumägi, Termopilt OÜ insener-tehnik.
Soojamajanduse arengukava on dokument, mis on suunatud tulevikule ja mis peaks aitama teha 
ratsionaalseid, jätkusuutlikke, pikaajalisi otsuseid soojamajanduse valdkonnas. 
Soojamajanduse arengukava võib jagada viieks etapiks. Esimest kolme etappi käsitleb Termopilt 
OÜ ja viimaseid kahte etappi omavalitsus.
Alguses kaardistasime hetkeolukorra - kui palju on tarbijaid, millises olukorras on 
kaugküttesüsteem, kui vanad on torud, millises olukorras on katlamaja, kas seadmestik on 
amortiseerunud jne.
Järgnevaks etapiks on energiavajaduse prognoosimine - mis saab tulevikus - kui palju on uusi 
arendusi, kas kasutatakse õigeid kütuseid, millised on kütusehinnad tulevikus, rahvastiku 
vähenemine ja kuidas see mõjutab tarbimist tulevikus. 
Kolmandaks etapiks on tegevuse määratlemine ja prioriteedid. Koostatud on erinevad võimalikud 
stsenaariumid. Stsenaariumitele on tehtud tehnilis-majanduslikud analüüsid ja nende põhjal sai ära 
määratud prioriteedid. 
On tegevusi, mida saab kohe ja väga lihtsalt teostada. Samas on tegevusi, mis nõuavad väga suuri 
investeeringuid ja mida ei ole kerge teostada. 
Järgnevaks jääbki omavalitsuse otsustada prioriteedid vastavalt oma võimalustele, ka tegevuskava 
koostamine. Termopilt OÜ annab selleks omapoolsed soovitused. Tegevuskava täpne koostamine 
jääb omavalitsuse vastutada.
Antsla Gümnaasiumi katlamaja.
Janely Rohumägi tutvustas hetkeolukorda. 

Tarbijaid on kolm, kaugküttepiirkonda kehtestatud ei ole. Suurim tarbija on Antsla Gümnaasium -   
820 mWh aastas, KSK ja Antsla Tervisekeskus on 4x väiksemad tarbijad. Opereerib SW Energia.

Vana-Antsla katlamaja. 
Tarbijaid viis - kortermajad. Osa torustikust amortiseerunud, see osa torustikust ei ole kasutusel. 



Kasutusel olevas torustikus on lekked ja soojuskaod. Vana-Antslas on kaks kaugküttepiirkonda. 
Katlamaja olukord on väga halb, kõik on amortiseerunud. 
Tulevikus tuleb arvestada väga paljude faktoritega - hooned on rekonstrueerimata, soojustamata, 
rahvaarv väheneb, katlamajad töötavad alakoormusel, soojavarustussüsteem, kui ka tarbijad on 
hinnatundlikud. Lokaalsetele lahendustele üleminek tähendab kallimate kütuseliikide kasutusele 
võtmist. 
Janely Rohumägi tutvustas Termopilt OÜ poolt pakutavaid lahendusi.
Kokkuvõtteks ütles ettekandja, et stsenaariumeid vaadates tuleb välja, et kõikidel potentsiaalsetel 
liitujatel Antslas tasub süsteemiga liituda, lihtsalt tuleb leida sobivad liitumistingimused. Antsla 
linnas peaks kaugküttepiirkonda laiendama, kuna see toob nii tootjale, kui ka tarbijatele hinnavõidu.
Vana-Antsla soojavarustussüsteemi sellisest laienemisest rääkida ei saa. Küsimus on, kas 
kaugküttesüsteem üldse püsima jääb. Kas tasub üle minna lokaalsetele lahendustele või 
rekonstrueerida olemasolev katlasüsteem. OÜ Termopilt tegi arvutused nii lokaalse lahenduse kohta
kui ka olemasoleva süsteemi rekonstrueerimise kohta. Selgub, et Vana-Antslas tasub olemasolev 
süsteem rekonstrueerida. 
Vana-Antsla elanikele tuleks hakata tegema selgitustööd, et kütte hinna tõus (6-8 eurot) tuleb ja mis
on selle põhjuseks.

Arengukava projekt on leitav veebilehelt:
https://www.dropbox.com/sh/0ikvs4bao1a20sp/AACcyHDxNI5XOwvpDXyWa08Ga?dl=0
Lõplik variant on nimetusega 369-AK-SM-03.PDF

Lisaküsimus on, et kuidas mõjutab soojuse hinda koolimaja rekonstrueerimine. Kui koolimaja 
täielikult soojustada ja teha kaasaegne ventilatsiooni lahendus, võib oodata tarbimise vähenemist 
30%. Mis tähendab, et kui normaalaastal on tarbimine 820 mWh, siis uus tarbimine oleks 575 mWh
aastas. Hind kallineks 4,5 eurot mWh, aga Antsla Gümnaasium võidaks küttehinnalt iga kuu 20%. 
Kui tuleb juurde uusi tarbijaid soojuse hind langeb. 

Volikogu esimees küsis, kui reaalne on KIK-ist toetuse saamine, kui arengukava on kinnitatud?
Toomas Rähmonen vastas, et lõppotsuse teeb KIK. Kõik laekunud taotlused pannakse 
pingejärjekorda. Pingejärjekorras paiknemise punktisüsteem on suhteliselt soosiv, šansid on head, 
aga lõpliku otsuse teeb ikkagi KIK, sõltuvalt konkureerivatest projektidest. 
Torustike toetusprogramm on varsti avanemas. 

Kaasettekandja Tiit Tõnts ütles, et arengu- ja planeerimiskomisjon tutvus põhjalikult 
soojamajanduse arengukavaga. Ära on tehtud suur töö. Probleemid, mis täna välja toodi on täiesti 
õiged. Vana-Antsla katlamajaga on aeg teinud oma töö. Samuti on renoveerimata ja soojustamata 
kõik kortermajad Antsla vallas, kuigi Kredex annab selleks laenu. Kredex-ist laenu taotlemiseks 
peavad olema moodustatud korteriühistud, aga Antslas enamikes majades korteriühistuid 
moodustatud ei ole. Alates 2018. aastast, kui ei ole korteriühistuid moodustatud, hakkab kortermaju 
haldama Riigi Kinnisvara AS ja haldamise hind saab olema kõrge. 
Arengu- ja planeerimiskomisjoni ettepanek oli lõpetada  Antsla valla soojamajanduse arengukava 
aastateks 2016-2026 I lugemine. 

Volikogu esimees tegi ettepaneku, parandusettepanekud, küsimused esitada hiljemalt 12.09.2016. a,
kella 12.00, e-posti aadressile helle@antsla.ee

Istungi juhataja pani hääletusele ettepaneku lõpetada Antsla valla soojamajanduse arengukava 
aastateks 2016-2026 I lugemine. 
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

https://www.dropbox.com/sh/0ikvs4bao1a20sp/AACcyHDxNI5XOwvpDXyWa08Ga?dl=0


2. Antsla valla Noortevolikogu põhimääruse kinnitamine

Ettekandega esines vallasekretär Tiina Vares ja tutvustas muudatusi, mida uus põhimäärus endaga 
kaasa toob.
Suurim muudatus on see, et Noortevolikogul ei ole enam juhatust. Töökorralduslikud kohad on 
rohkem lahti kirjutatud. Muutus valimiste tähtaeg. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla Noortevolikogu põhimääruse 
kinnitamine”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla Noortevolikogu põhimääruse kinnitamine” 
määrusena nr 16.

3. Antsla Muusikakooli põhimääruse kinnitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Muusikakooli põhimääruse muutmiseks tuli ettepanek Antsla Muusikakooli hoolekogu 
poolt, kuna muutunud on punktid seadusandluses, samuti on teatud punktid hetkel kehtivas 
põhimääruses väga vähe kirjeldatud nt hoolekogu töökord. 
Esialgu oli põhimääruse § 24 lg 4 sõnastuses „Hoolekogu esimesel koosolekul valitakse hoolekogu 
töö korraldamiseks hoolekogu esimees salajasel hääletusel” .
Vallavalitsuse ettepanek on jätta lausest välja „salajasel hääletusel”. Kui tekib olukord, et on kaks 
kandidaati ja soovitakse teha salajast hääletamist, siis võib seda teha, aga see ei peaks olema 
kohustuslik. 
Põhimäärusega täpsustatakse ka õppekorraldust, et Antsla Muusikakooli koolivaheajad käivad 
Antsla Gümnaasiumi koolivaheaegade järgi.
Teiste valdade lastega sõlmitakse leping. 
Määrus jõustub 1. oktoobrist 2017. a.

Kaire Uiboleht märkis, et väike muudatus toimub § 8 lg 2, tuli juurde uus õppesuund - helidisain. 

Volikogu liikmetel ettekandjale põhimääruse osas küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Muusikakooli põhimääruse kinnitamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Muusikakooli põhimääruse kinnitamine” 
määrusena nr 17.

4. Mittetulundusühingus "Eesti Andmesidevõrk" osalemine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsusele on tulnud ettepanek astuda MTÜ „Eesti Andmesidevõrk” liikmeks. 
MTÜ „Eesti Andmesidevõrk” on loodud nelja Lõuna-Eesti omavalitsuse poolt eesmärgiga arendada
Eestis lairiba tehnoloogial põhinevat fiiberoptilise kaabli baasvõrku. Praegu toimetab laiside 
võrguga Eesti Lairiba Arenduse SA (ELASA), kes on saanud Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministeeriumist  raha arenduseks, aga nende eesmärk on jõuda mobiilside võrgu 



arendajateni. Tarbijateni nad ei jõua. Kohtumine MTÜ esindajatega toimus vallamajas. 
Pilootprojektina kavandavad nad baasvõrku Vana-Anslasse. 
Vallavalitsuse ettepanek on osaleda liikmena MTÜ-s “Eesti Andmesidevõrk”. Liikmemaksu ei ole. 
Ainuke kohustus mis on vallale MTÜ-s osalemisega kaasneb, on nende teavitamine erinevatest 
kaablioperatsioonidest, mida omavalitsuse haldusterritooriumil tehakse. 

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp lisas, et MTÜ “Eesti Andmesidevõrk” on Eestis mõnedsajad 
kilomeetrid alternatiivvõrku välja ehitanud. Alternatiivina on võetud piirkonnad, mida suur võrk ei 
ole katnud. Kui MTÜ-s on rohkem omavalitsusi, saab MTÜ Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministeeriumilt EL rahasid taotleda võrgu väljaehitamiseks, et jõuda tarbijateni.  
Eelarve- ja majanduskomisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks 
ja kinnitamiseks.  

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Mittetulundusühingus "Eesti Andmesidevõrk" 
osalemine”.
Poolt hääletas 9 volikogu liiget, vastu hääletas 1 volikogu liige ja erapooletuks jäi 3 volikogu liiget. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Mittetulundusühingus "Eesti Andmesidevõrk" osalemine” 
otsusena nr 48.

5. Aktsiate soetamine  AS-ilt Võru Vesi ühtekuuluvusfondi projekti „Emajõe ja Võhandu  jõe 
valgala veemajandusprojekti Alamprojekt 3 - Võru alamprojekt Antsla linnas vee- ja 
kanalisatsioonitorustike rekonstrueerimise” projekti sihtfinantseerimise arvelt

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsuse teeb Antsla Vallavolikogule ettepaneku osta AS-ilt Võru Vesi 10 aktsiat, 
väärtusega 6400 eurot ja tasuda nende eest 2004. aastal tasutud sihtfinantseerimisega. 
AS Võru Vesi on Antsla vallas vee-ettevõtja, kes toimetab meie vee- ja kanalisatsiooniga. Selleks, 
et ta saaks põhivara amortisatsiooni veeteenuse omahinnas kajastada, on konkurentsiametilt tulnud 
ettepanek kunagi antud sihtfinantseerimine ümber vormistada aktsiakapitaliks.
Sihtfinantseerimine tähendab, et Antsla vald andis 2004. aastal AS-le Võru Vesi toetust.
AS Võru Vesi tegi ettepaneku, et kannab sihtfinantseerimise teel saadud vahendid Antsla vallale 
tagasi ja Antsla vald ostab samade vahendite eest AS-lt Võru Vesi aktsiaid. See kõik on vajalik 
selleks, et oleks olemas maksekorraldus. 

Ettekandja Avo Kirsbaum lisas, et tegemist on raamatupidamisliku tehinguga. 

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp lisas, et vara on 2004. aastal AS-le Võru Vesi antud 
sihtfinantseerimisega. AS Võru Vesi soovib jõuda selleni, et projektide omaosalused kaetakse AS 
Võru Vesi omavahenditest (hetkel katab Antsla vald omaosalused ise). Omavahendid tekivad 
äritegevusest ehk vee- ja kanalisatsiooni hinnast. Antslas kulub kõik mis vee- ja kanalisatsiooni 
hinnast saadakse remondiks, elektri eest tasumiseks jne, investeeringuteks ei jagu. AS Võru Vesi 
teeninduspiirkonnas kehtestatakse üks vee hind, ehk vee hinda korrigeeritakse ehk hinda tõstetakse. 
Meil ei ole vee hind kõrge, 6 aastat on olnud samal tasemel.
Seadus keelab omavalitsusel doteerida veemajandusse ja soojamajandusse. 

Üllar Salumets tahtis teada, kui palju aktsiaid praegu vallal on?
Pearaamatupidaja vastas, et hetkel on 52 aktsiat, tehingu järel AS-ga Võru Vesi lisandub 10 aktsiat 
ja Koblea II etapi järel veel 10 aktsiat. 



Üllar Salumets tahtis teada, mida annab meile aktsiate omamine?
Vallavanem vastas, et aktsionärina saame AS Võru Vesi tegemistes kaasa rääkida.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Aktsiate soetamine  AS-ilt Võru Vesi 
ühtekuuluvusfondi projekti „Emajõe ja Võhandu  jõe valgala veemajandusprojekti Alamprojekt 3 - 
Võru alamprojekt Antsla linnas vee- ja kanalisatsioonitorustike rekonstrueerimise” projekti 
sihtfinantseerimise arvelt”.
Poolt hääletas 12 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Aktsiate soetamine  AS-ilt Võru Vesi ühtekuuluvusfondi 
projekti „Emajõe ja Võhandu  jõe valgala veemajandusprojekti Alamprojekt 3 - Võru alamprojekt 
Antsla linnas vee- ja kanalisatsioonitorustike rekonstrueerimise” projekti sihtfinantseerimise arvelt”
otsusena nr 49.

16.35 lahkus volikogu liige Tiit Tõnts.

6. Vallavara võõrandamine otsustuskorras ja aktsiate omandamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Võõrandada AS-ile Võru Vesi otsustuskorras Antsla vallale kuuluvad ÜVK varad, mis asuvad 
Antsla linnas, Kobela alevikus, Vana-Antsla alevikus, Tsooru külas ja Kraavi külas maksumusega 
324 231 eurot, (varade nimekri antud protokolli lisana).

Ettekandja majandusspetsialist Avo Kirsbaum nimetas varad, mis on juba varem Antsla vallalt AS-
ile Võru Vesi üle antud:
- ÜF fondi rahastusega rekonstrueeritud vee- ja kanalisatsioonisüsteemid, sealhulgas torud, 
reoveepumplad Antsla linnas;
- KIK toetusega rekonstrueeritud vee- ja kanalisatsioonisüsteemid ja reoveepumplad Kobela 
alevikus;
- KIK toetusega rekonstrueeritavad vee- ja kanalisatsioonisüsteemid Kraavi külas.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras ja aktsiate 
omandamine”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine otsustuskorras ja aktsiate 
omandamine” otsusena nr 50.

7. Loa andmine riigihankes osalemiseks

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz.
Omavalitsuse ülesanne on tegeleda hulkuvate kasside ja koertega.
Teenuse osutaja on viimastel aastatel seadnud omavalitsused fakti ette, et omavalitsus peab tegema 
kas püsitasuga lepingu või juhtumipõhise lepingu (olenevalt palju kasse või koeri varjupaika 
viiakse). 2016. aasta alguses lõpetati juhtumispõhiste lepingute sõlmimine ja mindi üle püsitasuga 
lepingutele, kuna loomade varjupaik peab oma püsikulud katma- palgafond, ülalpidamiskulud. 
Varjupaik ei oska juhtumipõhise lepingu alusel eelarvet koostada. 



Antsla Vallavalitsus 2016. aastal püsikuluga lepingut ei sõlminud, kuna see oleks meile tunduvalt 
kallimaks läinud, kui juhtumipõhine leping oli. 2015. aastal kulus teenusele 2000 eurot.
Püsitasuga lepingu korral on juba püsitasu 3000 eurot + juhtumid. 
Kui kogu maakond teeb ühishanke, siis on eeldus, et püsitasu elaniku kohta tuleb odavam. 
Antsla Vallavalitsus viis siiani oma hulkuvad loomad Valga loomade varjupaika, aga ka seal 
minnakse üle püsikuluga lepingutele.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, osaleda Võru Linnavalitsuse poolt korraldatavas riigihankes 
„Hulkuvate loomadega läbiviidavad toimingud 2017-2019”.

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Loa andmine riigihankes osalemiseks”.
Poolt hääletas 11 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Loa andmine riigihankes osalemiseks” otsusena nr 51.

8. AS Võru Vesi aktsonäride lepingu lõpetamisest teavitamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
17. juunil 2004. aastal on sõlmiti kolmepoolne aktsionäride leping (Antsla vald, Võru linn ja AS 
Võru Vesi), et toimepiirkond oleks suurem ja KIK-ist oleks võimalik raha taotleda Antsla linna vee-
ja kanalisatsioonisüsteemide ehitamiseks. Praeguseks on aktsionäride leping oma aja ära elanud. 
Antsla Vallavalitsus on valmis lepingut lõpetama.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

9. Informatsioon sotsiaalvaldkonna tugiteenuste ja päevakeskuse projektist

Informatsiooniga esines vallavanem Merike Prätz. 
Sotsiaalministeerium on aktiivselt hakanud tegelema sotsiaalteenuste arendamisega, neid osaliselt 
rahastades, mis võimaldab kohalikel omavalitsustel hakata täitma sotsiaalhoolekandeseadusest 
tulenevaid kohustusi ehk pakkuma erinevaid sotsiaalteenuseid. 
Detsembri kuus alustati maakondlike arendustega ja kaardistamisega, et milliste sotsiaalvaldkonda 
kuuluvate töödega alustatakse.
- Esimesena hakatakse arendama tugiisiku teenust, tegemist maakondliku projektiga, rahastab 
Sotsiaalministeerium, koordineerib VOL, koordinaator Arenguagentuuri juurest, projekti hakkab 
eest vedama tõenäoliselt Lõuna-Eesti Erihooldusteenuste Keskus. Projekti esitamise tähtaeg on 31. 
oktoober 2016. a. Praeguseks hetkeks ei ole teada täpset projekti eelarve.
Antsla vallale tuleb projekti kaudu üks koht tugiisikut, vastavalt sellele ka omaosalus.
Tegemist on kaheaastase projektiga, Antsla valla omaosalus tuleb ca 7000 eurot 2. a peale.
Antsla Vallavalitsuse ettepanek volikogule on kiita projektis osalemine heaks. 
Septembrikuu volikogu istungiks peaksid kõik numbrid paigas olema, et otsus vastu võtta. 

- Teine projekt, mida tuleb hakata arendama, on päevahooldus - hooldusvajadusega isikute 
„lasteaed”. Põhimõte on selles, et perekonnaliikmed saaksid tööle minna või jätkuvalt tööl käia. 
Antsla on selle projekti eestvedaja Võru maakonnas.
Teenus on hea rajada üldhooldekodu juurde, kuna teenuse läbiviimise tingimused on samasugused 
nagu üldhooldekodus. 
Projekti koordinaator, kes meid toetab ja juhendab, on Kadri Kangro Arenguagentuurist.
Sellele teenusele peab omavalitsus tulevikus kindlasti hakkama peale maksma. Praegu on 



ministeeriumi poolne nõue, et teenus peab olema inimesele taskukohane. 
Sihtgrupp, kes sellest kasu saavad on tööealised elanikud, kes hetkel hooldavad oma lähedasi kodus 
või peavad koju jääma ja ei saa tööle  minna. 
Lisaks päevahooldusele on plaanis lisada ka invervallhooldus.
Teenust hakatakse osutama Antsla Tervisekeskuse I korrusel praegustes perearstide ruumides, kui 
valmib uus Perearstikeskus.
Arengu- ja planeerimiskomisjoni liikmete seisukoht oli, et teenuse pakkumine on vajalik, mujal 
arenenud riikides on see teenus ammu olemas.
Taotlus tuleb ära esitada 31. oktoobriks 2016. aastaks.

Volikogu esimees tegi ettepaneku oodata ära milline saab olema projektide eelarve ja omaosalus 
ning arutada neid teemasid volikogu komisjonides enne eelnõu esitamist volikogule. 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

10. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla Vallavalitsus reservfondi suunanud ei ole. 

Kurmet Müürsepp
volikogu esimees Helle Savi

protokollija


